

**ခေးပိုဆဲခါဝ်, ဂေၤဂျူမံးသးလင်းကွဲးကွဲးဆးလိုင်တီး**

ဝမ်းထီ 08/12/2015

**ဂူဆဲးမိုင်းဆပ်.ဂျူပာဂ်, ခပ်ဂျူမံးပာင်ယွင်းယေးလင်းဆးဂေၤလံးထုဂ်, သိုဂ်းမာဆဲးယိုဝ်း သိုင်းဂါမ်, ဆဲးပိုဆဲး တီးခုတ်းခမ်း လိုင်းတီးပွတ်းကွဲး,**

လင်းကွဲးကွဲးဆးလံးထုဂ်ဝ်းဆဲးလိုင်တီးမွဲး 300 ပာ်ခပ်ဂျူမံးပာင်ယွင်းယေးလင်းသမ် လင်းဆး ဂေၤလံး ထုဂ်, သိုဂ်းမာဆဲးလိုင်ကပ်ဂျူမံး, လူမံးပခပ်ပိုဆဲး.တီးခုတ်းခမ်း ဆဲးမိုင်းလီဆဲး ဆဲးလိုင်တီးပွတ်းကွဲး, ယိုဝ်းသေသိုင်း ဂါမ်, ဂျ, မိုင်းသွင်လိုင်ပိုဆဲး.မး။

ပာင်ယွင်းယေးဆဲး ယူ,တီးဂေၤဂျူမံးသးလင်းကွဲးကွဲးဆးလိုင်တီး (Shan State Farmers' Network) လံး လတ်း ဂျ,တီးဝါဆဲးလင်းသမ် ကဆပ်ဝါဆဲးဆးဂူလိုင် တီးကဆဲးလံးဂုပ်.လွင်းတုမ်.တိုဝ်.ဂုာ်.ဂိုင်းယွဆဲး. ဂါမ် ခုတ်းခမ်းခိုင်လွဲးခမ်းဆဲး.ယပ်.။ သါဂေးခမ်း.တၢ,လှ်.တိုဝ်းဂေၤလံးထုဂ်,ကိုတ်,တဆဲးလး ပီဆဲးငူဆဲး./ဂွင်. သေ တီးလီဆဲး ဂူဆဲးဂေၤ ဆဲး.ငူဆဲး./ဂွင်.ခီးလီဆဲးခီးသါးထုမ်သိုဝ်,ပိတ်း ဂူလ်းကမ်,ဂး ယင်း ဂိုတ်းဂွဲးဂါမ်ဂျူလိုင်. တွင်.ပီးဆွင်.ဂူဆဲးမိုင်း ဆဲးပိုဆဲး.တီးခပ်ဂပ်.ဂါဆဲးလှ် ထိုင်.လးမီးလွင်းတုမ်.တိုဝ်.ပးပါးယူ,လီ ပီးဆွင်.ဂူဆဲးမိုင်း လိုင်းပိုင်းကိုင်ယူ,သင်းဆဲးပိုဆဲး.တီးထိုင်.။

ဝါးဂူဆဲးမိုင်းဆဲးပိုဆဲး.တီး ကွဆဲးလုဂ်.တိုဆဲး,သါဆဲးခါတ်းခိုဆဲးမးယပ်. ဖွင်းလိုင်ဖှါ,ပး,မံ.လးမိုင်းဂျူမိုင်းတီး ဂေၤလီသင်,ဂွဲးဂိုတ်းယိုတ်းဂါမ်ခုတ်းခမ်း ဂူလ်းဂးဖှါ,ခွမ်.ပခါးခပ် ကမ်,သုဆဲးလှ် ကမ်,ထွမ်,ခေးလီသင်, သင်သေ သိုပ်,ခုတ်းခမ်းခပ်ယူ, လါတ်းဝးခပ်လံးခွင်.(ကဆုယါတ်း)မးတီးဆေး,ပျီ,တေၢ,ဆဲးယပ်.။ မိုင်းဝမ်းထီ 13/10/2015 ဆဲး. လင်းသမ်ဂေၤ.ကဆဲးကၢယု 54 လါတ်းဆးဂေၤ.ဆိုင်ကိဂ်,တင်းဂူဆဲးဝါဆဲးထိုင်မွဲးသိုပ်းသီ, ဂေၤ.လူဂ်းဂါမ်ခိုဆဲးလွဲးပိုဂျူ,ပိုဂ်းတၢ,ဂူတ်,ထတ်းတူလ်းလွင်းတိုဂ်.သိုပ်,ခုတ်းခမ်း. ဂူလ်းဂးလံးထုဂ်,လုမ်းသိုဂ်းမာဆဲး လိုင်းကပ်ဂျူမံး,လူမံးပခပ်ပိုဆဲး.တီးခုတ်းခမ်းခပ်ယိုဝ်းသ့,။ မာဂ်,ဂွင်.တိုဝ်.လးတီးခါသေဂိုတ်းဂွဲးလိုင်တီးယာင် ကွဂ်,ထိုင်တီးလံးသိုင်းဂါမ်,သုတ်းမုဆဲးယူ,ယပ်.။

ဂူဆဲးဆဲးပိုဆဲး.တီးကွဆဲးဂါမ်တုဂ်းယွဆဲးထိုင်တီး လိုင်းဂုပ်.ဆးတီးပိုတ်းယိုဝ်းလးခးဂိုမ်လင်းသမ်ဆဲး.တမ်းလံး ကပ်လိုင်ကပ်လါတ်းပခပ်တင်းလုမ်းတြးဆဲးယပ်.။ လုမ်းသိုဂ်းကဆဲးယိုဝ်းသ့,ဆဲး.ပီဆဲးတပ်.ဂွင် 330 သိုဂ်းမာဆဲး မိုင်းဖျါဂ်းသေ သိုဂ်းမာဆဲးခပ်သမ်.လါတ်းဝး လွင်းလံးပိုတ်းယိုဝ်းဆဲး. ပီဆဲးတၢ,ကိုတ်,ခေဂ့.ဂင်း သိုဂ်းခပ် ဂူလ်းဆဲး တီးခတ်.မခမ်းဂူဆဲးဝါဆဲးကမ်,မီးဂွင်ဂါင်,သင် လိုင်းခပ်ကွဆဲးဂါမ်ခိုဆဲးပွဂ်း ဖွင်းသိုဂ်းမာဆဲး ကပ်ဂွင် ယိုဝ်းသ့,ခပ်ဆဲး.ယပ်.။ ဝါးသေခပ်ယိုဝ်းယပ်. လင်းဆးတီးသိုဂ်းမာဆဲးခပ် ဂုာ်းတပ်းပီးဆွင်. လိုဝ်.ခိုဝ်း

